

EEX establishes subsidiary in Japan

Leipzig / Tokyo – 30 May 2024 - Marking the fourth anniversary of the launch of its fast growing Japan Power offering, the European Energy Exchange (EEX) announces the establishment of a subsidiary in Japan, in order to reinforce presence and strengthen ties with local stakeholders, including the trading community and authorities.

Over the past four years, trading volumes in EEX Japan Power Futures have shown remarkable growth, with a total volume of 54 TWh traded up to date. In February 2024, a monthly record of 6.6 TWh was achieved, contrasting the total annual traded volume of 18.3 TWh in 2023, and the 2022 annual volume of 6.7 TWh. In addition, EEX's market share on the Japanese power futures market has increased significantly, with a steady 96%-plus since July 2023.

To mark the anniversary, EEX welcomed over 300 industry experts at a dedicated hybrid event in Tokyo.

Steffen Koehler, COO of EEX, comments: *“Japan is one of our most dynamically growing power derivatives markets. We are committed to supporting local and international market participants by strengthening our presence as well as substantially expanding our product portfolio, such as our recent launch of financially-settled JKM LNG Futures. Together with market participants, regulators and other stakeholders from Japan and around the globe, we will continue to build a liquid and transparent Japanese energy market.”*

Last year a series of new products was introduced to this market, including power daily futures, which made up almost one-quarter (23%) of all trades in the first four months of 2024. The Japanese power futures offering is expected to be further extended in line with growing demand.

EEX also recently launched new TTF Natural Gas Month Futures denominated in US\$/MMBtu, complementing the existing offering of the EEX JKM LNG Natural Gas Futures, aimed at the wider LNG markets.

Japan is the fourth largest power market in the world, with an annual consumption of around 900 TWh. According to Japanese Institute for Sustainable Energy Policies (ISEP), about 30% of the total electricity generated in the country during 2022 came from LNG.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for guarantees of origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com

EEX gründet Tochtergesellschaft in Japan

Leipzig / Tokio – 30. Mai, 2024 - Zum vierten Jahrestag der Einführung ihres schnell wachsenden Stromangebots für den japanischen Markt gibt die European Energy Exchange (EEX) die Gründung einer Tochtergesellschaft in Japan bekannt. Damit stärkt sie ihre Präsenz vor Ort und festigt die Zusammenarbeit mit lokalen Akteuren wie den dortigen Handelsteilnehmern und Aufsichtsbehörden.

In den vergangenen vier Jahren ist das Handelsvolumen in den EEX Japan Power Futures mit einem Gesamtvolumen von 54 TWh bemerkenswert gewachsen. Im Februar 2024 wurde ein Monatsrekord von 6,6 TWh erreicht, während das gesamte Jahreshandelsvolumen 2023 bei 18,3 TWh und 2022 bei 6,7 TWh lag. Darüber hinaus hat sich der Marktanteil der EEX am japanischen Strom-Terminmarkt deutlich erhöht und liegt seit Juli 2023 konstant bei über 96 %.

Anlässlich des Jubiläums begrüßte die EEX über 300 Branchenexperten zu einer speziellen hybrid stattfindenden Veranstaltung in Tokio.

Steffen Köhler, COO der EEX, kommentiert: *„Japan ist einer unserer am dynamischsten wachsenden Strom-Terminmärkte. Wir sind bestrebt, die lokalen und internationalen Marktteilnehmer zu unterstützen, indem wir unsere Präsenz verstärken und unser Produktportfolio erheblich erweitern, wie z. B. durch die kürzlich erfolgte Einführung von JKM LNG-Futures mit finanzieller Abrechnung. Gemeinsam mit Marktteilnehmern, Regulierungsbehörden und anderen Interessengruppen aus Japan und der ganzen Welt werden wir weiterhin einen liquiden und transparenten japanischen Energiemarkt aufbauen.“*

Im vergangenen Jahr hat die EEX eine Reihe neuer Produkte für diesen Markt eingeführt, darunter Strom-Tagesfutures, die in den ersten vier Monaten des Jahres 2024 nahezu ein Viertel (23 %) des

gesamten Handelsvolumens ausmachten. Ein weiterer Ausbau des Angebots für japanische Stromfutures ist im Einklang mit der steigenden Nachfrage zu erwarten.

Darüber hinaus hat die EEX vor kurzem neue TTF Natural Gas Month Futures in US\$/MMBtu eingeführt, die das bestehende Angebot der EEX JKM LNG Natural Gas Futures ergänzen, die auf die breiteren LNG-Märkte ausgerichtet sind.

Japan ist mit einem jährlichen Verbrauch von rund 900 TWh der viertgrößte Strommarkt der Welt. Nach Angaben des japanischen Instituts für nachhaltige Energiepolitik (ISEP) stammten im Jahr 2022 etwa 30 % des gesamten im Land erzeugten Stroms aus LNG.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. Weitere Informationen unter: <http://www.eex.com/de/>

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com